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Z A P I S N I K 
 

Sa VI proširene sjednice Upravnog odbora Udruženja poslodavaca FBiH, održane dana 22.10.2012. 
godine, sa početkom u 12:00 sati u Hotelu „Park“  (Trg Ante Starčevića br.4.) u Širokom Brijegu.. 

 
Sjednici su prisustvovali:, gdin. Safudin Čengić, gđa. Edita Mulić, gdin. Josip Vukadin, gdin. Anto Suton, 
gdin. Haris Muslić, gdin. Suhad Ećo, gdin. Šaban Rizvić, gdin. Miljenko Čolak, g-din. Predrag Čović, gdin. 
Rasim Salčinović, gdin. Hamed Šivšić, gdin. Midhat Terzić i gdin. Haris Kuskunović.  
 
Sjednici nisu prisustvovali: gdin. Stipe Prlić i gdin. Vejsil Huremović, koji su opravdali svoj izostanak.  
 
Sjednici su prisustvovali članovi delegacije ESV-a koji nisu članovi UO, te članice UPFBiH sa područja 
Zapadno hercegovačke županije kao i kompanije koje nisu članice UPFBiH. Sjednici je također 
prisustvovao i načelnik Općine Široki Brijeg sa svojim suradnicima.  
 
Sjednici su prisustvovali po dužnosti: gdin. Mladen Pandurević i Mersiha Jusić.  
 
Uvodnu riječ dobrodošlice članovima Upravnog odbora uputio je predsjednik U.O. gdin. Sefudin Čengić  i 
predložio sljedeći: 
 

DNEVNI RED 
 

1. Usvajanje zapisnika sa V proširene sjednice Upravnog odbora UPFBIH; 
2. Predlaganje prioritetnih aktivnosti za rad Udruženja poslodavaca FBiH za 2013. Godinu; 
3. Platforma za pregovore sa Udruženjem Banaka BiH; 
4. Imenovanje člana radne grupe za sticanje radnog iskustva mladih u FBiH; 
5. Upoznavanje sa zaključcima u vezi sa sljedećom sjednicom ESV; 
6. Rad Asocijacije poslodavaca Bosne i Hercegovine; 
7. Tekuća pitanja; 

a) Imenovanje člana Komisije za pozajmljivanje sredstava 
b) Informacija o Projektu Fondacije odraz  
c) Informacija Predstavnika Grupacije špeditera o zahtjevu za sastanak sa UIO  

 
 
Dnevni red je usvojen u potpunosti  
 
 

RASPRAVLJANJE  PO TAČKAMA DNEVNOG REDA:  

 
Tačka 1 : Usvajanje zapisnika sa V proširene sjednice Upravnog odbora; 

 
Predsjednik UO je upoznao prisutne sa zapisnikom i otvorio raspravu.  
 
ZAKLJUČAK: Obzirom da nije bilo primjedbi zapisnik je jednoglasno usvojen.  
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Tačka 2. Predlaganje prioritetnih aktivnosti za rad Udruženja poslodavaca FBiH za 2013. Godinu; 
 
Vezano za ovu tačku dnevnog reda gdin Pandurević je upozano prisutne sa prioritetnim aktivnostima 

unutar UPFBiH ističući da će UPFBiH i dalje priorite dati mjerama koje se odnose na: 

 Rasterećenje privrede (smanjenej doprinosa, parafiskalnih nameta I dr.) 

 Podsticaje za novo zapošljavanje, očuvanje nivoa zaposlenosti te podsticaje naročito „start up“ 
poslovima, proizvodnim i izvozno orjentisanim kompanijama 

 Suzbijanje sektora neformalne ekonomije, izbjegavanja plaćanja doprinosa i poreza i sprečavanje 
korupcije 

 Poboljšanje tekuće likvidnosti  

Nakon izlaganja Predsjednik je otvorio diskusiju za tačke dnevnog reda. U veoma otvorenoj i 
konstruktivnoj raspravi učestvovali su svi prisutnu.  

Konkretne prijedloge za buduće aktivnosti dao je gdin. Miljenko Crnjac, vlasnik kompanije MCI, Široki 
Brijeg. Prijedlozi se odnose na smanjenje veterinarskih davanja  prilikom uvoza roba životinjskog 
porijekla, ukidanje parafiskalnih nameta, finansiranje komora, izmjene  Zakona o PDV-u, modernizacija 
državnih ustanova I dr, veći uvid UPFBiH na usmjeravanje poreza i davanja, problem fiskalizacije i dr. 
Također je istakao da je ZH kanton  jedini kanton u FBiH koji ima porez na potrošnju. 

Tokom diskusije učesnici su iznijeli i druge prijedloge kao prioritetne aktivnosti kao što su Zakon o radu, 
Zakon o javnim nabavkama, Fiskalizacija i dr. 

Nakon diskusije donesen je sljedeći: 

ZAKLJUČAK: Gdin. Safudin Čengić je zamolio sve prisutne koji su dali prijedloge u diskusiji da u narednih 
15 dana svoje prijedloge dostave u pisanoj formi Stručnoj službi UPFBiH.  

 

Tačka 3. Platforma za pregovore sa Udruženjem Banaka BiH; 

 

Vezano za ovu tačku dnevnog reda gdin. Pandurević je upoznao prisutne sa Platformom za pregovore sa 

Udruženje banaka i otvorio diskusiju. 

 

Nakon diskusije donesen je sljedeći: 

 

ZAKLJUČAK: UO Udruženja poslodavaca je podržalo platformu za pregovore sa Udruženjem Banaka BiH 

u kojoj učlanivanjem u UP FBiH Udruženje Banaka BiH će prvenstveno djelovati u Grupaciji finansijskih 

djelatnosti  ali i udruženju uopšte.  
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Tačka 4. Imenovanje člana radne grupe za sticanje radnog iskustva mladih u FBiH; 

 

Predsjednik UO je upoznao prisutne da je UPFBiH od UNDP- Šefa programskog odjela UNDP dobilo 

molbu da imenuje člana radne Grupe za sticanje radnog iskustva mladih u Federaciji BiH. 

 

Prijedlog UO je da se za člana radne Grupe za sticanje radnog iskustva mladih u Federaciji BiH imenuje 

gdin. Suhad Ećo koji ima iskustva po pitanju ove teme i koji je od  1. oktobra ove godine Projekt 

menadžer i nosilac programa Centra za dizajn i tehnologiju  koji se pored ostalog bavi i ovom tematikom. 

 

Obzirom da nije bilo drugih prijedloga UO je jednoglasno usvojio sljedeći: 

 

ZAKJUČAK: Za člana radne Grupe za sticanje radnog iskustva mladih u FBiH imenovan je  gdin. Suhad 

Ećo, člana UO i direktora kompanije  Inside by Ećo. 

 
Tačka 5.Upoznavanje sa zaključcima u vezi sa sljedećom sjednicom ESV; 
 
Vezano za ovu tačku dnevnog reda gdin. Čengić je upoznao prisutne da će se na sljedećoj sjednici ESV-a 
raspravljati o tačkama o kojima se rasparvaljalo na V sjednici UO.  
 
Gdin. Čengić je istako da će delegacija ESV-a i dalje insistirati na sljedećim: 
 

ZAKLJUČCIMA ZA SJEDNICU ESV-a:  

 

Vezano za inicijativu Udruženja poslodavaca za izmjene i dopune  Zakon o doprinosima UO je zaključio 

da će i dalje insistirati na inicijativi te da će prihvatiti prijedlog Ministratva finansija FBIH.  
 

Vezano za Zakon o privrednoj komori Upravni odbor je jednoglasno podržao opredjeljenje UPFBIH da je protiv 

obaveznog članstva te da je za jedinstven komorski sistem.  Upravni odbor je zaključio da je UPFBIH za postojanje 

komore ali da se komorski sitem mora u potpunosti reorganizirati te da mora djelovati jedna komora. Također je 

zaključeno da će delegacija na sljedećoj sjednici ESV-a insistirati da se Vlada pridržava  stavova UPFBIH te da se 

uvaže amandmani UPFBIH na Zakon o PK.  

Vezano za Analizu stanja robnih rezervi  delagacija ESV-a će i dalje insistirati  na odgovorima i tražit će da se robne 

rezerve skladište kao u svakoj normalnoj državi što kod nas nije slučaj.  

Vezano za Zakon o zaštiti jemaca delegacija ESV-a će podržati iniciativu UBBIH.  

 

 
 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tačka 6. Rad Asocijacije poslodavaca Bosne i Hercegovine; 
 
Vezano za ovu tačku dnevnog reda gdin. Alija Remzo Bakšić je ukratko upoznao prisutne sa radom 
Asocijacija poslodavaca u BiH. U svom izvještaju istakao je da je nemogućnost formiranja ESV-a na 
državnom nivou najveća prepreka za rad APBiH. Razlozi su u period od 2004 godine bili različiti. U 
početku je razlog bio taj što organizacije sindikata nije upisana u registar pri Ministarstvu pravde BiH. 
Kada su konačno poslije potpisivanja Sporazuma o Stabilizaciji i pridruživanju preuzete obaveze po mapi 
puta počele su aktivnosti na uspostavi Vijeća.Pošto u tom momentu još uvijek nije bio registriran 
Sindikat na državnom nivou Ministarstvo Civilnih poslova je zastupalo concept da umjesto, kao što je to 
predviđeno svim konvencija MOR-a ( Svjetska Organizacija Rada ) vijeće uspostave ogranizacija Sindikata 
i organizacija poslodavaca uz Vijeće Ministara,  ESV na državnom nivou uspostave entitetske organizacije 
što niti AP BiH niti Savez samostalnih sindikata BiH nisu prihvatili.  
 
Tada su predstavnici Sindikata RS- i predstavnici Unije poslodavaca RS-a koji su u međuvremenu postali 
Organizacija koja u E-S-Savjetu RS-a koja zastupa poslodavace pokrenuli kampanju osporavanja 
reprezentativnosti predstavnika polodavačke organizacije Savez nezavisnih poslodavaca RS-a koja je bila 
član APBiH i jedan od osnivača. Od tada počinju razgovori o stvaranju jedinstvene organizacije 
poslodavaca na nivou BiH. 
Uslov koji su predstavnici Unije Udruženja poslodavaca RS-a postavili da se pregovara o stvaranju 
potpuno nove Organizacije poslodavaca na nivou BiH i na taj način ospori legalitet i legitimitet AP BiH za 
nas nisu bili prihvatljivi za što smo imali podršku i MOR-a . 
U konsultacijama koje su obavljene sa svim članicama Asocijacije poslodavaca BiH zauzet je stav da se 
ide u pregovore u kojima će u delegaciju AP BiH sve organizacije osnivači uključiti čelne predstavnike i o 
tome su Upravni odbori osnivača na svojim sjednicama Upravnih odbora donijele odluke o principima na 
kojima će se pregovarati i odredile sastav pregovaračkog tijela. Udruženje poslodavaca Federacije je ovu 
Odluku donijelo na XXIII redovnoj sjednici. 
 
Od 23.X.2010 godine traju pregovori koji su uz mnogo poteškoća tekli i u kojima je APBiH tražilo 
medijaciju ILO-a iz Budimpešte i u kojima se uspio održati kontinuitet Asocijacije poslodavaca BiH,  za 
učinjeni maksimalni napori i u kojima je ipak prihvaćeno novo ime Organizacije “ SAVEZ UDRŽENJA 
POSLODAVACA BOSNE I HERCEGOVINE “.  
 
Nakon izvještaja gdina. Bakšića gdin. Čengić je istako primjedbu na ne učestvovanje članova UPFBiH u 
pregovorima te ne održavanja sjednice UO APBIH na koju će biti pozvani novoizabrani članovi UO od 
strane Skupštine UPFBiH u martu 2012.godine. 
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Zaključak: Zaklljučeno je da će se uputiti dopis Predsjedniku APBiH u kojem će se zatražiti hitno 
održavanje sjednice APBIH, te uključivanje predstavnika UPFBiH u dalje pregovore sa Unijom 
poslodavaca RS. Također su doneseni sljedeći zaključci:  

 U što kraćem periodu organizirati sastanak rukovodstva naša dva Udruženja na kojem će se 
razgovarati o svim otvorenim pitanjima. 

 Hitno provesti odluku  Skupštine UPFBiH, iz marta ove godine, o izboru članova UO AP BiH iz 
UPFBiH. 

 Provesti propisanu proceduru i čim prije sazvati godišnju Skupštinu AP BIH na kojoj će se izabrati 
organi AP BIH. 

 Potrebno je intenzivirati rad UO AP BiH u cilju rješavanja nagomilanih problema naših članica, 
prouzrokovanim neadekvatnim propisima na državnom nivou.  

 Do formiranja ESV za područje BiH, potrebno je provoditi ostale načine socijalno-ekonomskog 
dijaloga sa Vijećem ministara BiH i Konfederacijom sindikata BiH. 

 Što se tiče pregovora sa Unijom udruženja poslodavaca RS o njihovom pristupanju AP BiH 
potrebno je u cijelosti ispoštovati Platformu za pregovore o osnivanju ESV BiH, koju je ovaj 
Upravni odbor usvojio u novembru 2010. godine. 

 U dalji tok pregovora sa Unijom udruženja poslodavaca RS i UP BD, obavezno uključiti 
predstavnika UPFBiH. 

 Novi statut AP BiH ne može se usvojiti prije nego što bude prihvaćen od strane UO UPFBiH.  
   

 
Tačka 7. Tekuća pitanja; 
 
Pod tekućim pitanjima raspravljalo se:  
 

a) Imenovanje člana Komisije za pozajmljivanje sredstava 
b) Informacija Predstavnika Grupacije špeditera o zahtjevu za sastanak sa UIO  
c) Informacija o Projektu Fondacije „Odraz“  

 
 
Zaključak: a) Gdin.Predrag Čović, član UO imenovan je za člana Komisije u postupku dodjele sredstava 
„Pozajmljivanje i učešće u dionicama-ostala domaća pozajmljivanja. Gdin. Predrag Čović je imenovan za 
sve industrijske sektore (metalna,elektro i automobilska industrija, građevinska industrija, drvna i 
papirna industrija, proizvodnja tekstila, kože, obuće, kemijska industrija i industrija gume i plastike, 
namjenska industrija i prehrambena industrija). 
 
b) UO je zaprepašten upornim ignorisanjem poslodavaca od strane gdina. Mire Đakule direktora UIO, i 
njegovo uporno odbijanje da razgovara sa predstavnicima Grupacije špeditera/logističara pri Udruženju 
poslodavaca u FBIH o problemima koje imaju zbog neadekvatnih Odluka koje donosi direktor i UO 
Uprave za indirektno oporezivanje. UO smatra da je nedopustivo da Uprava za indirektno oporezivanje  
ne želi surađivati sa Udruženjem poslodavaca. Državne institucije ne moraju podržati prijedloge 
poslodavaca, ali su dužni da saslušaju poslodavce i daju im mogućnost da iznesu svoje probleme  
zaključio je UO.  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
UO će i dalje insistrati na organizovanju sastanka predstavnika Grupacije špeditera/logističara sa 
predstavnicima Uprave za indirektno oporezivanje. 
Sjednica je završena u 15:30časova. 

 
c)UO poziva zastupike u Federalnom Parlamentu da ubrzaju i podrže prijedlog Vlade o dodatnom  
Kreditu Svjetske Banke za poboljšani pristup povoljnim finansijskim sredstvima malih i srednjih 
preduzeća u FBiH koji se realiziraju kroz Fondaciju „Odraz“. 

 
 
Zapisnik sačinila:                                                                                               Predsjednik UO UPFBiH 
  Mersiha Jusić                                                                                                          Safudin Čengić 


